

WORLD CHAMPION CROWNED DURING MEMORABLE FIA KARTING EVENT IN LE MANS

4 Sep 2022



With so many participants, so much at stake in the four competing categories and so many races leading up to the Finals, the 2022 FIA Karting event in Le Mans will be remembered as a pure moment of karting, full of individual exploits and team performances, offering a flamboyant spectacle during three intense days. A Swede, Viktor Gustafsson, was crowned FIA Karting World Champion - KZ and three Frenchmen were rewarded: Arthur Carbonnel, winner of the FIA Karting World Cup - KZ2, Thomas Letailleur, winner of the first FIA Karting Masters International Super Cup - KZ2 and Arthur Dorison, winner of the FIA Karting Academy Trophy.

The last day of competition in Le Mans took place under the sun in the presence of a large and passionate public. On Sunday morning, the Super Heats completed the selection of the KZ, KZ2 and KZ2 Masters finalists in six thrilling races. But the four Finals exceeded all records for intensity in the afternoon. The event benefited from an impeccable organisation thanks to the efficient collaboration between the Promoter RGMMC, the FIA Karting teams, the French Motorsport Federation and the organising club ASK ACO. CIK-FIA President Akbar Ebrahim was present with Vice-President John Ryan alongside Automobile Club de l'Ouest President Pierre Fillon and FFSA President Nicolas Deschaux. The competition's audience, supported by its title partner Mondokart.com, was extended to the whole world thanks to the live broadcasting of the Finals on the Eurosport channels and the permanent follow-up on Motorsport.tv as well as on the FIA Karting networks.

The weather was sometimes difficult on Friday and Saturday due to showers, but on Sunday it was more favourable with sunny skies and pleasant temperatures. The LeCont tyres used in all four categories performed perfectly in a demanding competition. The drivers of the FIA Karting Historic Super Cup were able to give a number of demonstrations under the interested eyes of the spectators.

KZ: VIKTOR GUSTAFSSON WINS THE 2022 WORLD TITLE

The FIA Karting World Championship - KZ Mondokart.com kept its promises until the end. Simo Puhakka (FIN - Tony Kart/Vortex/Lecont) was the favourite for his last season at this level. But the race decided otherwise and he had to settle for fourth place. Viktor Gustafsson (SWE - CRG/TM Racing/LeCont) was crowned after a long battle. Noah Milell (SWE - Tony Kart/Vortex/LeCont) finished second, less than two tenths behind, while Jérémy Iglesias (FRA - CRG/TM Racing/LeCont) took third place. The podium was made up of the 2022, 2021 and 2020 Champions in order, a second victory and a double for Sweden. It was also a world title and a third place for the CRG Racing Team, which had not experienced this honour since Paolo De Conto's consecration in 2017. The Tony Kart Racing Team took second and fourth place. Sodikart placed its two drivers Senna van Walstijn (NLD - Sodi/TM Racing/LeCont) and Emilien Denner (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont) in fifth and sixth places.

KZ2: FRENCH CROWNING WITH ARTHUR CARBONNEL

Leader at the end of the Qualifying Heats and the Super Heats, Arthur Carbonnel (FRA - CRG/TM Racing/LeCont) confirmed his team's return to the highest level as well as the competitiveness of French drivers on their home ground. Leader of the Final from the start to the finish, Carbonnel made a solo run to win the FIA Karting World Cup - KZ2 with a lead of more than 4". Cristian Bertuca (ITA - Birel ART/TM Racing/LeCont) and Arvid Lindblad (GBR - KR/TM Racing/LeCont), two OK drivers who made their debut in the gearbox category this year, were on the podium. Valentino Fritsch (DEU - Birel ART/TM Racing/LeCont) achieved the best result of his career in fourth place ahead of his compatriot Felix Arnold (DEU - Maranello/TM Racing/LeCont). Two factory teams, the CRG Racing Team and Birel ART Racing, won ahead of the private team SP Motorsport.

THOMAS LETAILLEUR THE WINNER IN KZ2 MASTERS

The FIA Karting International Super Cup Masters - KZ2 provided a consistent show right up to the Final. Thomas Letailleur (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont) and Charles Fiault (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont) engaged in a short but intense duel at the start of the Final. Jeroen Bos (NLD - Birel ART/TM Racing/LeCont) went on the attack and eventually caused Fiault to retire, for which he was later disqualified. Letailleur won masterfully with a 2.9" lead over Eric Ramon (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont). Thierry Delré (BEL - Mach 1/Modena Engines/LeCont) secured a fine third place ahead of Riccardo Nalon (ITA - Parolin Racing Kart/TM Racing/LeCont) and Johan Renaux (FRA - Redspeed/TM Racing/LeCont). Nick de Bruijn (NLD - Falcon/IAME/LeCont) finished seventh while Davide Fore' (ITA - Birel ART/TM Racing/LeCont) came back in 13th position despite a badly positioned front fairing with an incident at the beginning of the race.

ACADEMY: ARTHUR DORISON'S ACHIEVEMENT

Mark Dubnitski (EST) and Nando Weixelbaumer (AUT) battled for a long time at the head of the FIA Karting Academy Trophy Final. Arthur Dorison (FRA) started from 12th position and quickly made an impressive comeback. Meanwhile, several top drivers such as Thibaut Ramaekers (BEL), Nikolas Roos (ZAF) or Matias Orjuela (COL) left the scene. Dorison managed to take over the second position from Dubnitski on the 13th of the 19 laps and was able to catch up with the leader Weixelbaumer. The Frenchman took the lead on the 16th lap and won from Dubnitski and Weixelbaumer after an improvement of 12 places and with the best lap of the race. He also won the 2022 Academy Trophy, a first for a Frenchman following the second place won by the late Anthoine Hubert in 2010.

Final ranking of the 2022 Academy Trophy:

- 1- Arthur Dorison (FRA) - 60 points
- 2- Guillaume Bouzar (LUX) - 54 points
- 3- Matias Orjuela (COL) - 43 points
- 4- Iwo Beszterda (POL) - 43 points
- 5- Mark Dubnitski (EST) - 39 points

Full results of the Le Mans event can be found on the official FIA Karting Championship application for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

CHAMPION DU MONDE COURONNÉ LORS D'UN ÉVÈNEMENT FIA KARTING MÉMORABLE AU MANS

Par son nombre de participants, l'enjeu des quatre catégories en compétition et le déroulement haletant des courses jusqu'aux finales, l'évènement FIA Karting du Mans 2022 restera dans les mémoires comme un pur moment de karting, plein d'exploits individuels et de performances d'équipe, offrant un spectacle flamboyant pendant trois journées intenses. Un Suédois, Viktor Gustafsson, a été couronné Champion du Monde FIA Karting – KZ et trois Français ont été récompensés : Arthur Carbonnel vainqueur de la Coupe du Monde FIA Karting – KZ2, Thomas Letailleur vainqueur de la première Super Coupe Internationale Masters FIA Karting – KZ2 et Arthur Dorison, vainqueur du Trophée Académie FIA Karting.

La dernière journée de compétition au Mans s'est déroulée sous le soleil en présence d'un public nombreux et passionné. Dimanche matin, les Super Manches ont achevé la sélection des finalistes KZ, KZ2 et KZ2 Masters lors de six courses palpitantes. Mais les quatre finales ont dépassé tous les records d'intensité au cours de l'après-midi. La manifestation a bénéficié d'une organisation impeccable grâce à la collaboration efficace entre le Promoteur RGMCM, les équipes de la FIA Karting, de la Fédération Française du Sport Automobile et du club organisateur ASK ACO. Le Président de la CIK-FIA Akbar Ebrahim était présent en compagnie de son Vice-Président John Ryan aux côtés du Président de l'Automobile Club de l'Ouest Pierre Fillon et du Président de la FFSA Nicolas Deschaux. L'audience de la compétition soutenue par son partenaire titre Mondokart.com s'est étendue au monde entier grâce à la retransmission en direct des finales sur les canaux d'Eurosport et au suivi permanent sur Motorsport.tv ainsi que sur les réseaux FIA Karting.

Parfois complexe vendredi et samedi en raison d'averses, la météo s'est montrée sous un jour plus favorable dimanche avec un ciel ensoleillé et des températures agréables. Les pneumatiques LeCont qui équipaient les quatre catégories ont parfaitement rempli leur mission lors d'une compétition exigeante. Les pilotes de la Super Coupe Historique FIA Karting ont pu procéder à leurs multiples démonstrations sous le regard intéressé des spectateurs.

KZ : VIKTOR GUSTAFSSON REMPORTE LE TITRE MONDIAL 2022

Le Championnat du Monde FIA Karting – KZ Mondokart.com a tenu ses promesses jusqu'au bout. Simo Puhakka (FIN - Tony Kart/Vortex/LeCont) faisait figure de favori pour sa dernière saison à ce niveau. Mais la course en a décidé autrement et il a dû se contenter de la 4e place. C'est Viktor Gustafsson (SWE – CRG/TM Racing/LeCont) qui a été couronné au terme d'un long affrontement. Noah Milell (SWE - Tony Kart/Vortex/LeCont) terminait en effet second à moins de deux dixièmes sur la ligne, tandis que Jérémy Iglesias (FRA – CRG/TM Racing/LeCont) prenait la 3e position. Le podium rassemblait dans l'ordre les Champions 2022, 2021 et 2020, soit une 2e victoire et un doublé pour la Suède. C'était aussi un titre mondial et une 3e place pour le CRG Racing Team qui n'avait plus connu cet honneur depuis la consécration de Paolo De Conto en 2017. Le Tony Kart Racing Team s'adjugeait les 2e et 4e positions. Sodikart plaçait ses deux pilotes Senna van Walstijn (NLD – Sodi/TM Racing/LeCont) et Emilien Denner (FRA – Sodi/TM

Racing/LeCont) aux 5e et 6e places.

KZ2 : CONSÉCRATION FRANÇAISE AVEC ARTHUR CARBONNEL

Leader à l'issue des manches qualificatives et des Super Manches, Arthur Carbonnel (FRA – CRG/TM Racing/LeCont) a confirmé le retour au plus haut niveau de son équipe comme la compétitivité des pilotes français sur leurs terres. Leader de la finale du départ jusqu'à l'arrivée, Carbonnel a effectué un cavalier seul en tête pour remporter la Coupe du Monde FIA Karting - KZ2 avec plus de 4" d'avance. Cristian Bertuca (ITA - Birel ART/TM Racing/LeCont) et Arvid Lindblad (GBR - KR/TM Racing/LeCont) deux pilotes OK ayant débuté cette année dans la catégorie à boîte de vitesses, montaient sur le podium. Valentino Fritsch (DEU - Birel ART/TM Racing/LeCont) obtenait en 4e position le meilleur résultat de sa carrière en devançant son compatriote Felix Arnold (DEU - Maranello/TM Racing/LeCont). Deux teams d'usine, le CRG Racing Team et Birel ART Racing, s'imposaient devant le team privé SP Motorsport.

THOMAS LETAILLEUR, VAINQUEUR EN KZ2 MASTERS

La Super Coupe Internationale Masters FIA Karting – KZ2 a dispensé un spectacle consistant jusqu'en finale. Thomas Letailleur (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont) et Charles Fiault (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont) se livraient un court, mais intense duel au début de la finale. Jeroen Bos (NLD - Birel ART/TM Racing/LeCont) passait à l'attaque et finissait par provoquer l'abandon de Fiault, ce qui lui valait d'être disqualifié ultérieurement. Letailleur s'imposait magistralement avec 2,9" d'avance sur Eric Ramon (FRA - Sodi/TM Racing/LeCont). Thierry Delré (BEL- Mach 1/Modena Engines/LeCont) assurait une belle 3e place devant Riccardo Nalon (ITA - Parolin Racing Kart/TM Racing/LeCont) et Johan Renaux (FRA - Redspeed/TM Racing/LeCont). Nick de Bruijn (NLD – Falcon/IAME/LeCont) terminait 7e tandis que Davide Fore' (ITA - Birel ART/TM Racing/LeCont) revenait en 13e position malgré un carénage avant mal positionné avec un incident en début de course.

ACADÉMIE : L'EXPLOIT D'ARTHUR DORISON

Mark Dubnitski (EST) et Nando Weixelbaumer (AUT) se sont longuement affrontés en tête de la finale du Trophée Académie FIA Karting. Parti depuis la 12e position, Arthur Dorison (FRA) entamait rapidement une remontée impressionnante. Pendant ce temps, plusieurs pilotes de pointe comme Thibaut Ramaekers (BEL), Nikolas Roos (ZAF) ou Matias Orjuela (COL) quittaient la scène. Dorison parvenait à s'emparer de la 2e position occupée par Dubnitski au 13e des 19 tours et fondait sur le leader Weixelbaumer. Le Français prenait les commandes au 16e passage et s'imposait face à Dubnitski et Weixelbaumer après une progression de 12 places et avec le meilleur tour de la course. Il remportait également le Trophée Académie 2022, une première pour un Français dans la lignée de la 2e place acquise par le regretté Antoine Hubert en 2010.

Classement final du Trophée Académie 2022 :

- 1- Arthur Dorison (FRA) – 60 points
- 2- Guillaume Bouzar (LUX) – 54 points
- 3- Matias Orjuela (COL) – 43 points
- 4- Iwo Beszterda (POL) – 43 points
- 5- Mark Dubnitski (EST) – 39 points

Les résultats complets de l'épreuve du Mans sont à retrouver sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.